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钢筋混凝土失效检测及其耐久性研究进展

万晔,严川伟,屈庆 

中国科学院金属研究所〓金属腐蚀与防护国家重点实验室 沈阳 110016 

摘要： 

在探讨了导致钢筋混凝土失效的主要原因基上，主要 综述了混凝土结构破坏以及钢筋失效的检测及提高钢筋混凝土耐久性的方法，并简要介绍了 钢

筋混凝土研究未来的主要发展趋势.   
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PROGRESS IN STUDIES ON FAILURE DETECTION AND CURABILITY OF REINFORCED CONCRETE 

YeWan

Abstract: 

The factors on the failure of reinforced concrete un der corrosive environment are analyzed.The mechanisms of the structural damage o 
f concrete and the failure of rebar are discussed.The detective techniques of th e structural damage and the failure are also described.At 
the same time,the meth ods on how to enhance the durability of the reinforced concrete are studied.The principal direction of research 
on the reinforced concrete is introduced at the end of the paper.   
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